
 naslefardanews  
  naslfarda

اعتراض به جایگاه ساترا و هم طرازی با صدا و سیما
دومین همایش صنفی انجمن شرکت های نمایش ویدئویی برخط برگزار شد:

دومین همایش 
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شــرکت های 
نمایش ویدئوی برخط در خانه هنرمندان برگزار شد. در 
جریان این نشســت ضمن ارائه توضیحاتی از ســوی 
محمدمهدی عســگرپور دبیر انجمن در مورد اقدامات 
صورت گرفته در این نهاد صنفی، اعضای حاضر در جلسه 
مشکلات و دردسرهایی را که در ماه های اخیر با آن ها 
مواجه بوده انــد مطرح کردند. به اســتناد گزارش ایرنا 
محمدمهدی عسگرپور در ابتدای سخنان خود با اشاره به 
اقداماتی کــه در انجمن بعد از نخســتین همایش در 
اردیبهشت ماه صورت گرفته است، به یک نظرسنجی 
اشاره کرد که از اعضای انجمن صورت گرفته و در آن از 
اعضا خواسته شده تا با پاسخ به چهار سئوال، بیان کنند 
اتفاقات اجتماعی اخیر چه تاثیری برکســب و کار آنان 

گذاشته است.
او گفت: »براســاس ارزیابی صــورت گرفته از جزئیات 
پاسخ ها، ۳۰ درصد نتیجه شرایط را برای کار پلتفرم ها 
»کاملًا منفی«، ۲۰ درصد »نســبتاً منفی«، ۱۰ درصد 
»اندکی منفی«، ۲۰ درصد »نسبتاً مثبت«، ۱۰ درصد 
»مطلق منفی« و ۱۰ درصد »مطلق مثبت« دانستند. 
مجموع پاسخ ها نشــان داد ۳۰ درصد پاسخ دهندگان 
نگاهی نســبتاً یا کاملًا مثبت به وضعیت فعلی دارند. 
شــرکت هایی که با پخش یا اکران آنلاین محتواها کار 
داشــته اند در پیش برد کار خود به مشــکل جدی برَ 
خورده اند. اختلال و ایجاد اشکال در اینترنت مهمترین 
مشکل موجود است و آنچه به عنوان نکته مثبت گمانه 
زده می شود، گرایش بیشتر مخاطبان به پیام رسان ها و 

یا وی اودی های داخلی است.«

یکی دیگر از موضوعات مطرح شــده در جلســه بحث 
پیوستن انجمن به خانه سینما و اتاق بازرگانی بود که به 
گفته عسگرپور هر دوی این موارد در دست پیگیری است 

و رضایت نسبی جلب شده است.
علی سرتیپی درباره شــرایطی که پلتفرم ها در ماه های 
اخیر از ســر گذرانده انــد گفت: »در چنــد وقت اخیر 
مشکلات بســیار بود. با توجه به مشــکلاتی که بر سر 
اینترنت آمده، دردسرها بیشتر شده است. در عین حال 
برای کاهش مشکلات جهت عرضه و تولید محتوا، همه 
تلاش می کنیم به سمت آیین نامه ویژه خود پلتفرم ها 

برویم.«
مدیرعامل فیلم نت و رئیس هیئت مدیره انجمن ادامه 
داد: »ما برای ســاخت کارهای ایرانی به شدت مشکل 
داریم و نمی دانیم کاری که امروز می سازیم فردا امکان 
نمایش دارد یا نه. آنقدر حساسیت روی بازیگران به وجود 
آمده است که اصلًا معلوم نیســت در آینده چه شود.« 
محمدجواد شکوری مقدم گفت: شرکت ها و پلتفرم های 
مختلف هر یک در مواجهه با ساترا تجربه های متفاوت 
داشــتهاند که مطرح کردن این تجربیات و به اشتراک 

گذاشتن آن می تواند برای سایرین مفید باشد.
مدیرعامــل پلتفــرم فیلیمــو و عضو هیئــت مدیره 
همچنین با اشــاره به قانون انتظام بخشی که به عنوان 
متنی پیشــنهادی در انجمن تنظیم شده است، گفت: 
»آنچه که در قانون انتظام بخشــی ارائه شــد این است 
که جایگاه ســاترا نباید این گونه که فعلًا دیده می شود 
مطلق باشــد، مشــابه چیزی که در صداوسیما دیده 
می شــود. همچنین این نهاد باید بتواند شرایط تولید 
را بهتر فراهم کند. در مورد ســاترا ما این مرحله را هم 
شاهد بودیم که می خواستند پست های اینستاگرامی 

ما را هم چک کننــد، واقعیت چنین اســت که به نظر 
می رســد عقب رفتن در مقابل چنین بخش هایی فقط 
منجر به پیش روی آن ها می شود و شاید بهتر است کار 
درســت صورت بگیرد و مقاومت شود.« محمد صراف، 
مدیرعامل پلتفرم دوربیــن و خزانه دار هیئت مدیره در 
ادامه سخنان سرتیپی گفت: یکی از معضلات این صنعت 
نبود آیین نامه مشــخص است و همین موجب می شود 
نقش ساترا سخت گیرانه تر شود. با اینکه در دنیا می بینیم 
بودجه تولید محتوا رو به افزایش است و هر سال حوزه 
تولید بودجه بیشــتری جذب می کند، اما ما در زمینه 
تولید محتوا، بدون آیین نامه و قانون و پشتیبانی ساترا به 
مشکل برخورده ایم. وقتی ساترا گلوگاه را فشرده است 
و جایی حامی نیست، شرکت ها مجبورند به هر حال راه 
خود را بروند و نهادهادی دیگر که جایگاهی در این حوزه 
ندارند جلو بیایند و دخالت کنند. رهبری شــعار »سال 
تولید، دانش بنیان و اشــتغال آفرین« را مطرح کرده اند 
و حالا می بینیم که بسیاری نهادها مانع ایجاد می کنند. 
امیدواریم مجموعه ساترا دست حمایتی را پیش بیاورد.

محمدجعفر نعنــاکار در مورد تعامل هیئــت مدیره با 
نهادهای مرتبط گفت: من به نمایندگــی از انجمن با 
نمایندگان مجلس که ارتباط با حــوزه کار ما دارند در 
تماس هستم و در جریان این تماس ها مطرح کرده ام که 
وی اودی ها و آی پی تی وی ها اقتصاد دیجیال اند. بحث 
حقوقی مربوط به پلتفرم ها که می تواند در انجمن بررسی 

شود، بحث جدی است.
مدیرعامل پلتفرم آیو و نایــب رئیس هیئت مدیره وی 
افزود: بهتر اســت موضع ما و اعضای انجمن نسبت به 
نهادها از جمله ســاترا یکی باشد، وجود یک خط مشی 
که منجر می شــود همگی برای پاســخگویی موضعی 

یکسان داشته باشــیم مهم اســت. تمکین گروهی و 
ایستادن گروهی دیگر در مقابل یک نهاد درست نیست، 
باید همفکری شود. سعید رســول اف با اشاره به قطعی 
اینترنت به دلیل برگزاری کنکور گفت: در دو سه هفته 
اخیر فرصت نشد واکنش نشان دهیم، اما موضوع مهمی 
اتفاق افتاد، برای برگزاری کنکور در دو روز اینترنت قطع 
شد. قطعی اینترنت این همه کسب و کار را مختل کرد، 
باید از وزیر ارتباطات سئوال شود که چرا چینن کاری 

صورت گرفته است؟
مدیرعامل چارخونه و عضو هیئــت مدیره همچنین با 
اشاره به پیگیری عضویت انجمن در اتاق بازرگانی گفت:  
ما به دنبال این هســتیم که در اتاق بازرگانی عضویت 
انجمن را داشته باشیم و حلقه های مکمل را می توانیم 
آنجا بیابیم. سعید نوروزی بازرس انجمن در مورد نقشی 
که خود صاحبان پلتفرم ها در پذیرش مسئولیت محتوای 
عرضه شده می توانند برعهده بگیرند، گفت: در دوره ای 
ما خودمان قرار بود به عنوان مدیرمسئول نقش داشته 
باشیم و مسئولیت محتوا را بعد از انتشار برعهده بگیریم 
اما بعد از رفتن آقای سیاهکلی وضعیت تغییر کرد. سعید 
شــهبازی از مدیران پلتفرم فیلم ناب با صنعت شمرده 

فعالیت در عرصــه وی اودی گفت: مــا حس می کنیم 
کارمان به نوعی صنعت است و حوزه های اقتصادی باید 
درگیر کار ما شوند. بحث نقدینگی که باعث تورم می شود 
می تواند سمت ما هدایت شود؛ انجمن می تواند در این 
زمینه شواراهای اقتصادی و وزارت صمت را به این سو 
هدایت کند. فرزاد آذری پور، مدیرعامل پلتفرم با اشاره 
به وضعیتی که پلتفرم ها در ماه های اخیر داشــته اند، 
گفت: قرارداد برای اکران متوقف می شود. هر فعالیتی 
که می کردیم زیر ضرب بود و قراردادهای ما دچار مشکل 
شد و همه کسانی که در این حوزه فعالیت دارند با مشکل 
مواجه شده اند.رامین موسوی به نمایندگی از پلتفرم آپرا 
مساله تداوم نداشتن اعتبار مجوزهای ساترا را مورد نقد 
قرارداد و گفت: ما برای تولید اثری مجوز پروانه مالکیت را 
گرفتیم، اما در ادامه دیتای سایت ساترا پاک شد. با وجود 
آنکه ما برگه ای داشتیم که روی آن نوشته شده بود مجوز 
کار ما است، اما ساترا زمان فیلمبرداری ما بهانه آورد که 
شما اصلًا مجوز ندارید. هنوز هم تکلیف اینکه نتیجه کار 
ما چه می شود؛ مشخص نیست؛ چنین برخوردهایی فقط 
برای ما نبوده و قطعاً پلتفرم های دیگر را هم با مشــکل 

مواجه کره است.

فرهنگوهنر
Culture And Art

 جان ویلیامز رکورد اسکار خودش 
را شکست؛

 ۵۳ نامزدی برای آهنگسازی
جان ویلیامز آهنگساز افســانه ای با نامزد شدن 
مجدد در اســکار رکورد خودش را ارتقا داد. جان 
ویلیامز آهنگســاز مشــهور فیلم و سینما شب 
پیش با نامزد شدن در اســکار برای آهنگ فیلم 
»فابلمن ها« ساخته استیون اســپیلبرگ برای 
پنجاه و سومین بار نامزد اسکار شد. وی که تا پیش 
از این با ۵۲ نامزدی رکورد نامزدی اسکار را داشت، 
اکنون خودش رکورد خودش را شکسته است. این 
آهنگساز ۹۰ ساله برنده ۵ جایزه اسکار، به عنوان 
یکی از تحسین شده ترین آهنگسازهای تمام تاریخ 
شناخته می شود و پس از والت دیزنی جای دارد 

که ۵۹ نامزدی اسکار داشت و ۲۲ بار برنده شد.
ویلیامز پس از دریافت ایــن نامزدی در بیانیه ای 
از آکادمی و نیز از اســپیلبرگ که فرصت ساخت 
موسیقی این فیلم بسیار خاص و شخصی را به وی 
داد سپاسگزاری کرد. جدیدترین فیلم اسپیلبرگ 
تصویری نیمه زندگینامه ای درباره یک فیلمساز 
جوان است. این فیلم روز پیش ۷ نامزدی اسکار 
کســب کرد. این فیلم اما اولین تجربه همکاری 
اسپیلبرگ با ویلیامز نیست و این ۲ از سال ۱۹۷۲ 
پس از صرف یک نهار با یکدیگر همکاری را آغاز 
کردند که هنوز ادامــه دارد. ویلیامز گفته برای 
ساخت آهنگ برای فیلم های اسپیلبرگ ابتدا با هم 
درباره صحنه هایی که موسیقی باید در آن وجود 
داشته باشــد و عملکردش در آن صحنه صحبت 
می کنند و او چندتم ابتدایی را برای کارگردان روی 
پیانو می نوازد و هرگز نشده اسپیلبرگ به وی گفته 
باشد اینتم را دوست ندارد یا اینکه خوب نیست؛ 
بلکه با زبان بدن و چشــمانش وی را تشویق هم 
می کند.اسپیلبرگ هم در مصاحبه ای گفته بود هر 
دوی آنها به استفاده از ارکسترهای کامل و گروه کر 
در بیشتر فیلم های مشترک شان علاقه داشته اند.

جان ویلیامز برای سبک روان و سمفونیک خود 
و با تخصص در سینتی سایزر شناخته می شود. 
»هری پاتر«، »سوپرمن«، »ایندیانا جونز«، »پارک 
ژوراسیک« و »نجات سرباز رایان« شماری از آثار 

ویلیامز هستند.
 بازنشستگی استاد بعد از ایندیانا 

جونز
این آهنگســاز چنــدی پیش گفته بــود پس 
از »ایندیانا جونز و شــماره گیری سرنوشــت« 
در ســال ۲۰۲۳ از آهنگســازی فیلم بازنشسته 
می شــود زیرا می خواهد بیشــتر بر آهنگسازی 
ارکســتری تمرکــز کند امــا در عیــن حال به 
 ســاخت آهنگ برای فیلم های اسپیلبرگ ادامه 

می دهد.
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سرانجام اسامی فیلم های راه یافته به جشنواره فیلم فجر اعلام شد:

۲۴ فیلم در کورس چهل ویکمین دوره
ادامه از صفحه یک

۶ - فیلم ســینمایی »بچه زرنگ« به کارگردانی هادی محمدیان، 
بهنود نکویی؛ محمــد جواد جنتی، تهیــه کنندگی حامد جعفری 
۷ - فیلم ســینمایی »پرونده باز اســت« بــه کارگردانی کیومرث 
پوراحمد و تهیه کنندگی علی قائم مقامی ۸ - فیلم سینمایی »جنگل 
پرتقال« به کارگردانی آرمان خوانســاریان و تهیه کنندگی رسول 

صدرعاملی ۹ - فیلم سینمایی »چرا گریه نمی کنی؟« به کارگردانی 
علیرضا معتمدی و تهیه کنندگی سیدرضا محقق ۱۰ - فیلم سینمایی 
»در آغوش درخت« به کارگردانی بابک خواجه پاشا و تهیه کنندگی 
محمدرضا مصباح ۱۱ - فیلم ســینمایی »روایت ناتمام سیما« به 
کارگردانی علیرضا صمدی و تهیه کنندگی مجیدرضا بالا ۱۲ - فیلم 
سینمایی »ســرهنگ ثریا« به کارگردانی لیلی عاج و تهیه کنندگی 

جلیل شعبانی ۱۳ - فیلم سینمایی »سینما متروپل« به کارگردانی 
محمدعلی باشه آهنگر و تهیه کنندگی سید حامد حسینی ۱۴ - فیلم 
سینمایی »شماره ده« به کارگردانی حمید زرگرنژاد و تهیه کنندگی 
ابراهیم اصغری ۱۵ - فیلم سینمایی »عطر آلود« به کارگردانی هادی 
مقدم دوست و تهیه کنندگی یوسف منصوری ۱۶ - فیلم سینمایی 
»غریب« به کارگردانی محمدحسین لطیفی و تهیه کنندگی حامد 
عنقا ۱۷ - فیلم ســینمایی »کت چرمی« به کارگردانی حســین 
میرزامحمدی و تهیه کنندگی کامران حجازی ۱۸ - فیلم سینمایی 
»کاپیتان« به کارگردانی محمد حمزه ای و تهیه کنندگی سیدصابر 

امامی ۱۹ - فیلم سینمایی »گلهای باوارده« به کارگردانی مهرداد 
خوشبخت و تهیه کنندگی سعید سعدی ۲۰ - فیلم سینمایی »وابل« 
به کارگردانی تورج اصلانی و تهیه کنندگی سپهر سیفی ۲۱ - فیلم 
سینمایی »های پاور« به کارگردانی هادی محمدپور و تهیه کنندگی 
مهدی عظیمی و اباذر جوکار ۲۲ - فیلم سینمایی »هفت بهار نارنج« 
به کارگردانی فرشاد گل سفیدی و تهیه کنندگی محمد کمالی پور ۲۳ 
- فیلم سینمایی »هوک« به کارگردانی حسین ریگی و تهیه کنندگی 
علی آشتیانی پور ۲۴ - فیلم سینمایی »یادگار جنوب« به کارگردانی 

پدرام دوماری و حسین امیری و تهیه کنندگی مجتبی رشوند.




